

[中英文]创刊于2013年

059

VOLUME 10 ISSUE 5 2022. 10

CN 10-1467/TU
ISSN 2096-336X
NATIONAL CIRCULATION CODE 80-985

SUPERVISOR

Ministry of Education of the People's Republic of China

ADMINISTRATORS

Higher Education Press Peking University

PUBLISHER

Higher Education Press

ORGANIZER

College of Architecture and Landscape, Peking University

All rights reserved. The contents should not be reproduced in any form, either in whole or in part, without written permission from the editorial department. The publisher has attempted to trace and acknowledge all sources for images used in this magazine, and we apologize for any errors and omissions.

AIMS AND SCOPE Landscape Architecture Frontiers puts its focus on the intersecting spheres of academic research and design practice in landscape architecture, discussing new opinions, theories, and approaches to address environmental and ecological issues through Landscape Architecture: advocating new aesthetics and new culture which benefit the beauty of China and the world by introducing and promoting most recent practice of landscape architecture. It acts as a bridge connecting research and social needs, science and art, leading the development of the discipline. Our audience includes researchers and professional architects, faculties and students. policy makers in related fields, and people who work on the environmental constructions in both urban and rural areas.

CONTENTS

EDITORIAL

4 Intangible Bonds: Cultural Ecosystem Services and Landscape Practices WEN Chen, XU Haiyun, Tobias PLIENINGER

PAPERS

8 Spatial Potential of Recreational Services in Western Hubei Region in Light of the "All-for-One Tourism" Development—A Machine Learning Approach Based on Ensemble Model

WEN Chen, CHA Jing, XU Liquan, XU Haiyun

32 Research on the Perception of Cultural Ecosystem Services in Urban Parks via Analyses of Online Comment Data

JIANG Qianzi, WANG Guangxing, LIANG Xueyuan, LIU Na

52 Attentive Allies: Landscape Architects as Facilitators to Promote Early Childhood Nature-Based Educational Programs

TANG Dongrui, ZHANG Gaochao

VIEWS & CRITICISMS

72 Development of Cultural Ecosystem Services Contributes to a Plural Perspective for Human-Nature Studies—Interview With Tobias Plieninger Tobias PLIENINGER, GUO Tianyu, XU Haiyun

EXPERIMENTS & PROCESSES

84 The Tree at the Center of Collapse: 'Ōhi'a Lehua and Hawaii's Future William SHIVERS

LAAF LANDSCAPE ARCHITECTURE FRONTIERS 景观设计学

[中英文] 创刊于2013年

059

VOLUME 10 ISSUE 5 2022. 10

CN 10-1467/TU ISSN 2096-336X 邮发代号 80-985

主管单位

中华人民共和国教育部

主办单位

高等教育出版社 北京大学

出版单位

高等教育出版社

承办单位

北京大学建筑与景观设计学院

本刊保留所有刊载文章及图片的文字、电子、网络版的专有出版权,未经许可,任何人不得以营利为目的复制、转载、摘编、改编、翻译、注释、整理、编辑等,本刊保留对侵权者采取法律行动的权利。

目标与范围 《景观设计学》定位于景观设计的学术研究与设计实践的交叉领域,探讨如何通过景观设计学途径,探索解决中国和世界生态与环境问题的新观念、新理论和新方法;通过介绍和推广前沿景观设计实践,倡导有助于实现美丽中国与美丽地球的新美学和新文化;架设研究与社会需求之间、科学与艺术之间的桥梁,引领当代景观设计学科的发展。读者群为相关领域的科研人员和专业实践群体、院校师生、决策者和广大城乡环境的建设者

目录

主编寄语

4 无形的纽带:生态系统文化服务与景观实践 文晨,徐海韵,托比亚斯·普利宁格

论文

- 8 "全域旅游"导向下鄂西游憩服务的空间潜力预测研究——基于集成模型的机器学习方法文晨,茶静,徐利权,徐海韵
- **32** 基于网络评论数据分析的城市公园生态系统文化服务感知研究 **姜芊孜**, 王广兴, 梁雪原, 刘娜
- **52** 景观设计师在儿童早期自然教育中的引导作用 **唐**冬蕊,张高超

观点与评论

72 生态系统文化服务的发展推动"人与自然"的研究视角多元化 ——对话托比亚斯·普利宁格 托比亚斯·普利宁格,郭天禹,徐海韵

探索与过程

84 处于崩溃中心的树木: 多型铁心木与夏威夷的未来 威廉·希弗斯